

臺北醫學大學醫學科技學院

轉譯醫學博士學位學程

TMU

College of Medical Science and Technology

Translational Medicine Ph.D. Program

補助學生參與國際會議及獎勵發表學術期刊論文辦法

Grants for Students Attending International Conferences and Presenting Academic Papers

101年 3月 22日學程聯合會議新訂通過Revised at program joint meeting 2012.3.22

104年 6月 29日學程聯合會議新訂通過Revised at program joint meeting 2012.3.22

第一條 為獎勵轉譯醫學博士學位學程(以下簡稱本學程)在學研究生出國參與國際會議及發表學術期刊論文，訂定本辦法。

1. These regulations govern grants for postgraduate students of College of Medical Science and Technology attending international conference and presenting academic papers.

第二條 申請相關條件:

- 一、學生本人須為第一作者且以本學程名義發表。
- 二、論文內容須與轉譯醫學相關。
- 三、以本學程專任教師所指導之論文優先獎勵。
- 四、學生須於在學之期間提出申請。

2. Requirements:

- a. The applicant must be the first author of an accepted paper that notes their TMU program.
- b. The paper should relate to translational medicine.
- c. Papers advised by full-time teachers in the program will receive first priority for grants.
- d. Applicants should apply during the semester.

第三條 有關補助國際會議論文發表獎勵範圍依下列之認定:

- 一、不含於國內召開之會議。
- 二、以補助口頭發表為原則，若為壁報發表，則視當年度經費，於學程會議中討論之。

三、本補助須依科技部標準，於會議前向科技部及本校研發處申請補助，並取得證明文件。

四、補助項目比照科技部及本校研發處規定辦理。補助金額一次以新臺幣五千元為上限，一年以補助一次為原則。

五、若有疑異，由學程會議決定之。

3. Regulations for grants to present academic papers at international conferences

a. No local conferences will be considered.

b. Preference will be given to papers delivered in oral presentations. If there are poster presentations, funding these should be discussed at program meetings.

c. These grants should follow the regulations of Ministry of Science and Technology and applicants should apply for MOST and TMU Office of Research and Development grants and get the approval document.

d. Lists of grants should follow the regulations of MOST and TMU Office of Research and Development. Each time has a limitation of NTD\$5000 and one award per year.

e. Program meetings will rule on issues not mentioned here.

第四條 有關發表學術期刊論文獎勵範圍依下列之認定：

4. Regulations for grants to present academic papers

一、以獎勵SCI、SSCI之期刊論文為優先，三次為限。

a. Grants will be given to SCI or SSCI paper first, with a limit of three times.

二、Original article $IF \geq 5$ 或排名前20%，每篇獎勵新臺幣壹萬元，其餘每篇獎勵新臺幣伍仟元。非 Original article則須 $IF \geq 5$ 或排名前20%，每篇獎勵新臺幣伍仟元。IF或排名以發表當年度之公告為原則。

b. Grants will be NTD\$10,000 if original article in a journal with an $IF \geq 5$ or ranked in the top 20%. Others will be granted NTD\$5000 per article. If there are no original articles, papers should be in journals with $IF \geq 5$ or ranked in the top 20% to receive NTD\$5000 per article. IF or ranking should follow the regulations of the current year.

第五條 上述補助與獎勵須經本學程會議審查通過。

5. These grants need to be approved at a program meeting.

第六條 本辦法經本學程會議通過後公告施行；修正時，亦同。

6. These regulations are reviewed, amended and approved by the university's Administrative Council.